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Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg har d. 19. august 2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 1279 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marie Bjerre (V). 

Spørgsmål nr. 1279: 

”Kan ministeren bekræfte, at brugere af servicehunde i dag ikke får udleveret et offici-

elt ID på, at hunden er en 'godkendt' servicehund, herunder at hunden har bestået of-

fentlighedstest og dens færdigheder er holdt ved lige, jf. bekendtgørelse om fødevare-

hygiejne § 37, stk. 2 (www.retsinformation.dk/eli/lta/2020/45)? Og vil ministeren i 

bekræftende fald indføre et officielt ID til servicehunde, så brugeren kan påvise, at der 

er tale om en servicehund?” 

Svar: 

Der stilles i dag ikke lovgivningsmæssige krav om, at brugere af servicehunde skal 

have udleveret et officielt ID på, at hunden er en ”godkendt” servicehund, og jeg har 

aktuelt ingen planer om at indføre et sådant krav.  

Der findes således allerede i dag i ét af de firmaer, som er specialiseret i at uddanne og 

udplacere servicehunde, nemlig foreningen Servicehunde til Handicappede (STH), en 

ordning, hvor brugerne har et identifikationskort med foto, som kan forevises efter an-

modning, ligesom hundene bærer en særlig blå STH ID-vest, som signalerer, at ”ser-
vicehunden er på arbejde”.  Også de servicehunde, som non-profit organisationen Tri-

nitas certificerer, bærer en særlig hundevest.  

Jeg har ikke holdepunkter for at antage, at der skulle være behov for indførelse af krav 

om officielt ID eller andre tiltag på området fra centralt hold på nuværende tidspunkt. 

I øvrigt vil jeg gøre opmærksom på, at indførelse af et krav om officielt ID ikke vil æn-

dre på, at borgerne stadig kan blive nægtet adgang med henvisning til, at hunde ikke 

må medbringes. I sådanne tilfælde kan borgere med handicap, som det allerede gælder 

i dag efter lov om forbud mod forskelsbehandling på grund af handicap, klage til Lige-

behandlingsnævnet.   

 

Med venlig hilsen 

Astrid Krag 

 

 

 

Sagsnr. 

2020 - 8231 

 

Doknr. 

300587 

 

Dato 

14-09-2020 

Miljø- og Fødevareudvalget 2019-20
MOF Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1279 

Offentligt


	Spørgsmål nr. 1279:
	Svar:

